
Forskningsstrategika rådet 
Minnesanteckningar 

2022-05-30 
Sid 1 (3) 

Institution/enhet eller motsvarande 901 87 Umeå www.umu.se 

Minnesanteckningar FOSTRA:s strategimöte 

den 30 maj 2022  
Närvarande ledamöter: Katrine Riklund (ordförande), Dieter Müller (vice ordförande), Philip Buckland, Eva 
Lindgren (från punkt 3), Anna Arnqvist, Gregory Neely, Johan Olofsson, Erik Steinvall (doktorand), Hanna 
Blåhed (doktorand/andra halvan.  

Frånvarande ledamöter: Andreas Westerberg (doktorand) 

Övriga närvarande: Johanna Blomström (anteckningar/handläggare), Anders Sturk Steinwall 
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Ärende 

1 Inledning  
Minnesanteckningar 
Katrine Riklund   

Mötesdeltagarna hälsades välkomna. Minnesanteckningar för mötet 
den 25 april kommer att läggas ut senare.  

2 Inledning till dagens 
diskussioner    
Katrine Riklund  

Som inledning till de strategiska diskussionerna visades statistik över 
indikatorer kopplade till forskning.   

3 Kvalitet i forskning   
Anders Sturk Steinwall, 
Fredrik Georgsson  

Arbetsgruppen har tagit fram ett utkast till ramverk för kvalitet i 
forskning vid Umu. Utgångspunkten för arbetet har varit SUHF:s 
ramverk. Kultur, resurser och prioriteringar är en struktur som inte 
finns i ramverket. Uppföljning och granskning är omnämnt, men det 
är oklart vad som avses vid ett tillitsbaserat arbetssätt.   

Diskussion: Hur kvalitetssystemet kommer att mottas av forskarna 
beror på hur det framläggs. Angående uppföljning har information om 
vem, hur och varför betydelse. Ordet ’granskning’ är inte optimalt. 
Forskarna är redan granskade på flera sätt. Syftet är snarare 
kunskapsöverföring, ständig förbättring och att hitta nya 
forskningsfrågor, vilket har med kvalitetskultur att göra.   

Beslut: Utkastet till kvalitetssystem forskning ska skickas ut på remiss 
efter sommaren. 

4 Tre temadiskussioner;  
a. Kvalitetskultur
Katrine Riklund

Erfarenheten är att UKÄ:s kvalitetsgranskningar på utbildningssidan 
har lyft ämnesområden. Det har gett en anledning att arbeta med 
kvaliteten systematiskt. Samma effekt kan uppnås på forskningssidan 
och även utan extern granskning. I utkastet till kvalitetssystem finns 
sju punkter som ska beskriva vad Umu aktivt främjar kring 
kvalitetskultur. Jämlikhet bör adderas jämte könsfördelning och 
jämställdhet. Forskningsprojekt som får bidrag och som sedan 
publiceras är utsatt för ett system med kvalitetsgranskning. Det bör 
därför framgå att flera delar redan görs. Umu ska dock även i en 
bredare kontext kunna visa vad som görs för att förbättra kvaliteten. 
FOSTRA har en roll att vara i fronten och tänka nytt. Miljöer för 
utveckling är viktigt och kunskapsöverföring, såväl mellan 
fakulteter/institutioner som mellan forskningsmiljöer.   



Forskningsstrategika rådet 
Minnesanteckningar 
 
 
 

 

2022-05-30 
Sid 2 (3)  

 

 Institution/enhet eller motsvarande 901 87 Umeå www.umu.se   
 

       
b. Rekrytering och 

karriärutveckling  
Carina Mattsson, Lars 
Nordlander  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

c. Strategisk förnyelse 
och profilarbete 

Marianne Sommarin  
 
 
  

Lagförslag: Enligt ett lagförslag ska särskild visstidsanställning ersätta 
allmän visstidsanställning (ALVA), vilket innebär snabbare 
tillsvidareanställning. Vikariat finns dock kvar. Parterna har kommit 
överens. Lärosätena har sedan tidigare vissa undantag. 7% av alla 
anställningar är ALVA-anställningar. Beräkningar visar en fyra gånger 
snabbare takt till tillsvidareanställningar framöver. Hälften av alla 
ALVA-anställningar ligger på forskning.  
Diskussion: Effekter av lagförslaget diskuterades, liksom förhållandet 
till utlänningslagen. Ett arbete pågår kring meritering och detta tas 
upp på FOSTRA till hösten.  
 
HRS4R: En uppdatering av handlingsplanen för HRS4R är aktuell.  
Diskussion: Aspekter kring att rekrytera och behålla lyftes. 
Konkurrenskraftig rekrytering handlar om att kunna locka hit de 
bästa. Tillvägagångssätt vid rekrytering och resultat av det analyseras. 
Hur rekryteringsgrupper tillsätts är också av vikt. Återvändare och 
alumner är en resurs. En strategi kring toppkandidater kan ge resultat. 
Det är också en fördel att inte ha för snäva inriktningar på 
utlysningarna.   
 
Forskningsfinansiärerna redovisade den 1 juni sitt uppdrag att 
vidareutveckla modellen med profilområden. Nu lyfts ’hög’ 
vetenskaplig kvalitet istället för ’högst’. I det interna arbetet med 
profilområden vid Umu har fyra temadiskussioner genomförts under 
våren, baserat på det 20-tal förslag som inkom i början av året.  
 
Diskussion: Oavsett regeringens beslut framöver så är arbetet kring 
profilområden strategiskt viktigt för Umu. Världsläget kopplat till 
satsningen lyftes. Nya samarbetsformer behövs för att hitta lösningar 
på nya utmaningar. Temadiskussionerna visade breda associationer 
till ett och samma tema. Mycket arbete har lagts ner med de förslag 
som skickats in, vilket bör tas tillvara. En diskussion fördes kring 
upplägget av arbetet under hösten, samt behov av information innan 
semestrarna. Det är viktigt med det framåtsyftande perspektivet i 
profilområdena och att identifiera vilka ytterligare resurser som 
behövs. Eventuellt kan kompetensen i FOSTRA:s arbetsgrupp behöva 
kompletteras.  
  

5  Verksamhetsplanering 
2023 - 25  
Anders Sturk Steinwall 
  

Verksamhetsplanen diskuterades vid FOSTRA:s möte i april. Därefter 
har ledningen beslutat om ett nytt format med liggande orientering 
och en ytterligare kolumn med Umu:s sedan tidigare beslutade vision.  
Diskussion: Det nya utkastet till verksamhetsplan diskuterades.   
  

6  Översyn regler för 
medfinansiering  
Carina Henningsson  

En översyn av reglerna för medfinansiering har genomförts.   
Den största förändringen är att miljongränsen föreslås slopas. 
Tidigare har ett projekt behövt omfatta minst 1 mnkr för att komma i 
fråga för medfinansiering. Förslaget ska diskuteras på ledningsrådet 
och därefter blir det rektorsbeslut den 23 juni.  
 
Diskussion: Den största medfinansieringen är på den medicinska 
fakulteten och där bör beloppsgränsen kvarstå. Däremot när det gäller 
EU-finansiering så bör gränsen tas bort. Förslaget innebär en 
merkostnad som betalas av fakulteterna främst den tekniska 
naturvetenskapliga fakulteten.    
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